



FOR IMMEDIATE RELEASE

2026 Canoe Kayak Canada Sprint National Championships taking place in Ottawa next week

The six-day competition will take place at Mooney's Bay

Ottawa, ON (August 21, 2026) — Canoe Kayak Canada and the Rideau Canoe Club (RCC) are proud to host the 2026 Canoe Kayak Canada Sprint National Championships in Ottawa, taking place August 25–29, 2026. The Canadian Masters National Championships (CanMas) will follow on August 30, 2026.

The events will welcome over 1,200 athletes, along with coaches, officials, and spectators from across Canada, representing many disciplines of sprint paddling, including youth, senior, masters, paracanoe, and PaddleAll racing. The Canoe Kayak Canada Sprint National Championships and CanMas are the largest domestic events on the Canadian competitive paddling calendar and a cornerstone celebration of high-performance sport, community, and inclusion.

Athletes from 41 clubs will make their way to Mooney's Bay, competing in over 500 races across all age categories. Over 120 athletes will represent Rideau Canoe Club, with entries in almost every race. At one kilometre in length and approximately 81 metres in width, the newly-constructed race course at RCC is a focal point of the bay.

Spectators are encouraged to come out and take in the Championships at no cost, with competition taking place every day throughout the morning and afternoon at Mooney's Bay.

"Canoe Kayak Canada is thrilled to be back in Ottawa for the 2026 Sprint National Championships and Canadian Masters Championships," said Kenna Robins, Director, National Program Development, Canoe Kayak Canada. "This is a highlight of the year for our Sprint Racing community, and we are grateful to the Host Organizing Committee, Rideau Canoe Club, staff, Board, and dedicated volunteers for their hard work in bringing this event to life. We look forward to welcoming athletes from across the country and celebrating their accomplishments throughout the week."

The 2026 Canoe Kayak Canada Sprint National Championships would not be possible without the wonderful support of Ottawa Tourism, who helps showcase Ottawa as a premier destination for major sporting events, and the Government of Ontario through the Ontario Sport Hosting Program, which assists communities in hosting national and international amateur sport events.

Beyond competition, the championships aim to create unforgettable moments for athletes and spectators alike, while highlighting Ottawa's waterways, paddling heritage, and vibrant sport community.

“Events like this don't happen without community support and Ottawa has shown up in a big way,” said Marielle Hawkes, Chair of the Host Organizing Committee. “From our volunteers to our local partners, this championship is a reflection of what this club and this city can do together.”

More information including schedules, volunteer opportunities, and event updates can be found via the event website at sprintnationals.canoe kayak.ca and social channels.

-30-

About the Rideau Canoe Club

The Rideau Canoe Club (RCC) is one of Canada's leading sprint canoe and kayak clubs, dedicated to promoting inclusive, community-focused paddling for athletes of all ages and abilities. Located on the Rideau River in Ottawa, the RCC is committed to growing the sport through recreation, skill development, competitive opportunities, and accessible pathways.

The Rideau Canoe Club continues to champion the belief that paddling is for everyone; from first-time participants to national and international competitors.

About Canoe Kayak Canada

Canoe Kayak Canada (CKC) is the national governing body for competitive paddling in Canada, one of Canada's top performing summer sports with a total of 29 Olympic and Paralympic medals, and a leader in the Paralympic movement. Canoe Kayak Canada is a member-based organization that includes an intricate network of clubs as well as provincial, territorial and divisional paddling associations. Elite National Team athletes proudly represent Canada at various competitions around the globe – most notably the Olympic Games, Paralympic Games, Pan American Games, ICF World Cups as well as Junior, Under 23 and Senior World Championships. Follow Canoe Kayak Canada on Twitter, Facebook, Instagram and YouTube.

For more information:

Kendra Mendrisky
Marketing & Public Relations Officer - 2026 CKC Sprint National Championships
marketing@rideaucanoecub.ca

Emmalee Nother
Communications Manager - Canoe Kayak Canada
enother@canoe kayak.ca



POUR DIFFUSION IMMÉDIATE

Les Championnats nationaux de vitesse de Canoe Kayak Canada 2026 auront lieu à Ottawa la semaine prochaine

La compétition, d'une durée de six jours, se déroulera à la baie Mooney

Ottawa, Ontario (21 août 2026) — Canoe Kayak Canada et le Club de canoë Rideau (CCR) sont fiers d'accueillir à Ottawa les Championnats nationaux de vitesse de Canoe Kayak Canada 2026, qui se dérouleront du 25 au 29 août 2026. Les Championnats canadiens des maîtres (CanMas) auront lieu le 30 août 2026.

Ces événements accueilleront plus de 1 200 athlètes, ainsi que des entraîneurs, des officiels et des spectateurs de partout au Canada, représentant de nombreuses disciplines de canoë-kayak de vitesse, notamment les catégories jeunes, seniors, maîtres, paracanoë et PaddleAll. Les Championnats nationaux de vitesse de Canoe Kayak Canada et les CanMas sont les plus importants événements nationaux du calendrier canadien de compétition de canoë-kayak et une célébration phare du sport de haut niveau, de la communauté et de l'inclusion.

Des athlètes provenant de 41 clubs se rendront à la baie Mooney pour disputer plus de 500 courses dans toutes les catégories d'âge. Plus de 120 athlètes représenteront le Club de canoë Rideau, avec des inscriptions dans presque toutes les courses. D'une longueur d'un kilomètre et d'une largeur d'environ 81 mètres, le parcours de course nouvellement aménagé au CCR est le point central de la baie.

Les spectateurs sont invités à venir assister gratuitement aux championnats, les compétitions se déroulant tous les jours, le matin et l'après-midi, à la baie Mooney.

« Canoe Kayak Canada est ravi d'être de retour à Ottawa pour les Championnats nationaux de vitesse et les Championnats canadiens des maîtres de 2026 », a déclaré Kenna Robins, directrice du développement des programmes nationaux chez Canoe Kayak Canada. « Il s'agit d'un moment fort de l'année pour notre communauté de pagayeurs de vitesse, et nous sommes reconnaissants envers le comité organisateur hôte, le Club de canoë Rideau, le personnel, le conseil d'administration et les bénévoles dévoués pour leur travail acharné qui a permis de donner vie à cet événement. Nous avons hâte d'accueillir des athlètes de partout au pays et de célébrer leurs réalisations tout au long de la semaine. »

Les Championnats nationaux de vitesse de Canoe Kayak Canada ne seraient pas possibles sans le formidable soutien de Tourisme Ottawa, qui contribue à faire d'Ottawa une destination

de choix pour les grands événements sportifs, et du gouvernement de l'Ontario par l'entremise du Programme ontarien d'accueil d'événements sportifs, qui aide les collectivités à accueillir des événements sportifs amateurs nationaux et internationaux.

Au-delà de la compétition, les championnats visent à créer des moments inoubliables pour les athlètes et les spectateurs, tout en mettant en lumière les cours d'eau d'Ottawa, son patrimoine en matière de canoë-kayak et sa communauté sportive dynamique.

« Des événements comme celui-ci ne pourraient avoir lieu sans le soutien de la collectivité, et Ottawa s'est vraiment mobilisée », a déclaré Marielle Hawkes, présidente du comité organisateur. « De nos bénévoles à nos partenaires locaux, ce championnat reflète ce que ce club et cette ville peuvent accomplir ensemble. »

Pour obtenir plus d'informations, notamment sur les horaires, les possibilités de bénévolat et les mises à jour concernant l'événement, consultez le site Web de l'événement à l'adresse sprintnationals.canoe kayak.ca ainsi que les réseaux sociaux.

-30-

À propos du Club de canoë Rideau

Le Club de canoë Rideau (CCR) est l'un des plus importants clubs de canoë-kayak de vitesse au Canada. Il se consacre à la promotion d'une pratique inclusive et communautaire du canoë-kayak pour les athlètes de tous âges et de tous niveaux. Situé sur la rivière Rideau à Ottawa, le CCR s'engage à développer ce sport par le biais d'activités récréatives, du perfectionnement des compétences, de compétitions et de parcours accessibles.

Le Club de canoë Rideau continue de défendre l'idée que le canoë-kayak est accessible à tous, des débutants aux compétiteurs nationaux et internationaux.

À propos de Canoe Kayak Canada

Canoe Kayak Canada (CKC) est l'organisme national régissant le canoë-kayak de compétition au Canada. Ce sport d'été, parmi les plus performants au pays, a remporté 29 médailles olympiques et paralympiques et est un chef de file du mouvement paralympique. Canoe Kayak Canada est une organisation à but non lucratif qui regroupe un vaste réseau de clubs ainsi que des associations provinciales, territoriales et divisionnaires de canoë-kayak. Les athlètes de l'équipe nationale d'élite représentent fièrement le Canada lors de diverses compétitions à travers le monde, notamment les Jeux olympiques, les Jeux paralympiques, les Jeux panaméricains, les Coupes du monde de la FIC ainsi que les Championnats du monde juniors, des moins de 23 ans et seniors. Suivez Canoe Kayak Canada sur Twitter, Facebook, Instagram et YouTube.

Pour plus d'information :

Kendra Mendrisky

Gestionnaire du marketing et des relations publiques - Championnats nationaux de vitesse de Canoe Kayak Canada 2026

marketing@rideaucanoecub.ca

Emmalee Nother
Gestionnaire des communications - Canoe Kayak Canada
enother@canoekayak.ca